
Protokół z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych w dniu 24 kwietnia 2024 roku 
Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej ul. Świerkowa 1 

 
Obecni: 
- Wojciech Sancewicz – prowadzący obrady  
- Jacek Matłacz  
- Edyta Barucka  
- Alicja Rotfeld-Paczkowska  
- Małgorzata Janus 
- Karolina Likhtarovich 
- Anna Olejniczak-Siara 

oraz 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Mariola Stecko 
Pracownik Referatu Planowania i Rozwoju Miasta w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna Rafał 
Marczak 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
3. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. udzielania stypendium za wybitne osiągnięcia edukacyjne, sportowe lub artystyczne dla 
uczniów oraz określenia warunków, zakresu i trybu jego przyznawania, 
b. zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w 
roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych, dla których 
organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna. 
4. Sprawy różne. 
5. Podsumowanie kadencji. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad. 1) 

Radny Wojciech Sancewicz rozpoczął posiedzenie o godzinie 18.31,  przywitał obecnych na 
posiedzeniu członków Komisji (obecnych 7 członków Komisji: Wojciech Sancewicz, Jacek 
Matłacz, Małgorzata Janus, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, 
Anna Olejniczak-Siara) oraz stwierdził kworum. 

Ad. 2) 

Radny Wojciech Sancewicz zarządził przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji 
Spraw Społecznych z 13 marca 2024 roku. 
W wyniku głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
 



Ad. 3) 

a) 

Pracownik Ref. PRM Rafał Marczak powiedział, że proponowane jest wprowadzenie w 
regulaminie zapisu mówiącego o tym, że stypendium może zostać przyznane jedynie uczniom 
uczęszczającym do szkół na terenie Podkowy Leśnej. Pierwotna uchwała została podjęta w 
2016 roku, a o stypendium mogły ubiegać się osoby nie mieszkające i nie uczące się w 
Podkowie Leśnej. 
 
Radny Jacek Matłacz spytał czy osoba może odmówić przyjęcia przyznanego stypendium. 
Pracownik Ref. PRM Rafał Marczak powiedział, że w takiej sytuacji wystarczy pisemna 
informacja od osoby, której przyznano stypendium. 
 
Członkowie Komisji Spraw Społecznych wspólnie zarządzili zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „udzielania stypendium za wybitne osiągnięcia edukacyjne, sportowe lub 
artystyczne dla uczniów oraz określenia warunków, zakresu i trybu jego przyznawania”. 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b)  

Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że uchwała jest konsekwencją obwieszczenia 
Ministra Edukacji o zmianie maksymalnej stawki za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
powyżej 5 godzin. Pierwsze 5 godzin od wejścia dziecka do przedszkola jest bezpłatne, a za 
kolejne godziny konieczne jest uiszczenie opłaty. Ze względu na przyznanie niższej subwencji 
oświatowej i rosnące koszty utrzymania jednostek w uchwale proponowane jest 
zastosowanie maksymalnej opłaty w kwocie 1,44 zł za godzinę. W poprzedniej uchwale 
stawka wynosiła 1,30 zł. 
 
Radny Wojciech Sancewicz zapytał ile w ciągu roku trafi do budżetu dzięki zwiększeniu tej 
opłaty. 
Dyrektor CUW Mariola Stecko odpowiedziała, że będzie to kwota ok. 20.000 zł. 
 
Radny Wojciech Sancewicz spytał czy przyznana gminie subwencja oświatowa wystarcza na 
pokrycie wszelkich kosztów związanych z edukacją.  
Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że ze względu na konieczność zapłaty 30% 
podwyżek wynagrodzeń dla nauczycieli, środki przyznane gminie w ramach subwencji są 
niewystarczające. Każdego roku 40% kosztów oświaty jest opłacane z budżetu gminy. Co 
więcej, przedszkole jest w pełni finansowane ze środki własnych gminy. 
 
Członkowie Komisji Spraw Społecznych wspólnie zarządzili zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 



wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 
roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach 
publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna”. 
Wyniki głosowania:  7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ad. 4) 

 

Nie zgłoszono spraw różnych. 
 
Ad. 5) 

Członkowie Komisji wspólnie opracowali wnioski i rekomendacje po pracy w Komisji Spraw 
Społecznych w celu przekazania ich Radnym XIX kadencji Rady Miasta Podkowa Leśna.  
Wnioski i rekomendacje dotyczyły: 
-  zachowania współdziałania pomiędzy gminnymi jednostkami organizacyjnymi oraz 
współpracy z Komisją Spraw Społecznych, 
- realizacji akcji informacyjnych przez Urząd Miasta i Posterunek Policji na rzecz prewencji i 
wykrywania przestępstw w Mieście,  
- możliwości utworzenia straży sąsiedzkiej,  
- opracowania procedur dotyczących bezpieczeństwa cywilnego i reagowania w sytuacjach 
kryzysowych,  
- zwiększenia wsparcia dla osób angażujących się w działania kulturalne na rzecz Miasta,  
- poprawy sposobu informowania mieszkańców o projektach dotyczących przyrody (np. 
rewitalizacja Parku Miejskiego i Alei Lipowej),  
- rozwiązania problemu organizacji ruchu w mieście i priorytetowego traktowania pieszych 
jako uczestników ruchu,  
- rozpoczęcia przygotowań do przyszłorocznych obchodów stulecia Miasta Podkowa Leśna.  

 
Ad. 6) 

Radny Wojciech Sancewicz zamknął posiedzenie o godzinie 19.40. 

 

Protokół sporządził Daniel Myszkowski 


